
ROMÂNIA 

JUDEŢUL HARGHITA 
MUNICIPIUL GHEORGHENI 

535500 Gheorgheni, p-ţa Libertăţii nr.27, jud. Harghita  

tel.: 0266-364 650; fax: 0266-364753; e-mail: 
primaria@gheorgheni.ro 

Nr. înreg. 16026/15.09.2023 

24 

PROCES-VERBAL 

 
Încheiat în cadrul ședinței extraordinare a Consiliului Local 
Gheorgheni, convocat de îndată, din data de 19 iulie 2023 

 
 

Ședința extraordinară, convocată de îndată, a Consiliului Local al 
Municipiului Gheorgheni a fost convocată pentru data de 19 iulie 2023, ora 

13:00, conform dispoziției Primarului Municipiului Gheorgheni nr. 633/2023. 

Proiectul ordinii de zi a ședinței a fost adus la cunoștința publică prin 

afișare la sediul și pe site-ul oficial al Municipiului Gheorgheni, respectiv a fost 

comunicat consilierilor locali și Prefectului Județului Harghita.  

Ședința s-a deschis la ora 13:00 de către dl. cons. Antal Szabolcs, 

președintele ședinței.  
Dl. Selyem-Hideg Norbert-Vencel, secretar general UAT informează 

plenul cu privire la prezență: din totalul de 17 consilieri sunt prezenți 9 

consilieri, ședința este legal constituită. Au fost prezenți: dl. viceprimar Len 
Emil-Balázs, dl. cons. Benedek Csaba, dna. Cons.Barabás Orsolya, dl. cons. 

Candrea Ștefan, dl. cons.Kulcsár László, dl. cons. Erős Levente, dl. cons. Antal 
Szabolcs, dl. cons. Málnási Huba-István, dl. cons. Csavar Gábor, dl. cons.Tusa 
Szilárd.  

 
Se propune la vot ordinea de zi, care se votează cu 9 voturi în unanimitate.  

 
1. Proiect de hotărâre privind modificarea bugetului de venituri şi cheltuieli 

al Municipiului Gheorgheni, pe anul 2023, 
 
Dl. primar Csergő Tibor-András prezintă în detalii proiectul de hotărâre de 

pe primul punct al ordinii de zi, care constă în modificarea bugetului de 
venituri şi cheltuieli al Municipiului Gheorgheni, pe anul 2023. Subliniază 

importanța încadrării împrumutului de la trezorerie în buget în favoarea 

folosirii acestui împrumut pentru a acoperi o parte din cheltuielile 

contribuțiilor proprii în diversele proiecte în curs de execuție. Până această 
modificare nu este acceptată de către Consiliu, banii nu se pot folosi. Prezintă 

și detaliile modificării bugetului în privința mișcării sumelor pe diverse 

teritorii, cum ar fi teritoriul dezvoltării, a investițiilor, respectiv a instituțiilor 
subordonate.  

 
Dl. consilier Kulcsár László face referire la cererea consilierilor în legătură 

cu informațiile solicitate mai devreme în ședințele anterioare. Își susține 

părerea, că consilierii nu au acces la informații în legătură cu rapoartele 

periodice și detaliate a proiectelor cu lucrările în curs de execuție, consideră, 

că aceste lucrări nu sunt supravegheate, este haos în tot orașul, problemele 
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nu sunt rezolvate, și nu poate accepta modificarea bugetului, până nu are 

acces la informațiile cerute.  
 

13.08 Erős Levente intră în sala de consiliu.  
 

Dl. primar Csergő Tibor-András răspunde, că cca. acum o lună consilierii au 

primit un raport de la domnul arhitect-șef, Kosután Attila. După demisia și 
plecarea domnului arhitect-șef unele dintre responsabilități au fost preluare 

de către managerul orașului, dl. Băliban Dorel, dânsul însă în momentul de 

față este suprasolicitat, și nu are timp fizic pentru întocmirea acestor rapoarte 

actualizate. Menționează, că niciodată în istoria orașului nu a avut loc un nivel 

așa de ridicat de lucrări în execuție, se lucrează în paralel pe 20-25 de străzi, 

fapt ce face circulația momentan aproabe imposibilă, între timp se mai 

lucrează și la reabilitarea blocurilor, se lucrează contra cronometru, fiindcă 

aceste lucrări trebuie finalizate până la sfârșitul anului. Fiecare proiect are 

supervizor tehnic, iar primăria are și ea angajați dintre membrii diverselor 
echipe de proiecte care contribuie activ la supravegherea lucrărilor, 

colaborarea între primărie și execuție este permanentă, iar haos va fi numai 

în cazul în care Consliliul nu acceptă nici în această ședință modificarea 

bugetului, care constă în aparte și în încadrarea împrumutului în buget 

pentru plata contribuțiilor proprii în diversele proiecte.  
 

Dna. consilier Barabás Orsolya menționează, că a făcut apel în trecut la 

domnul arhitect-șef, dar raportul cu tabelurile primite de către dânsul nu sunt 

nici complete, nici actualizate. Atrage atenția și asupra problemei, că o parte 
a materialelor de lucru lucru ajung în pârâul Belchia, lucrările executate lasă 

de dorit, de exemplu pietrele de pavaj se mișcă, nu sunt așezate corespunzător, 

trotuarele nu ajung până la marginea porților.  
 

Dl. primar Csergő Tibor-András răspunde, că observațiilor sus-menționate 

trebuie depuse în scris, și trebuie discutate cu specialiști.  
 

Dl. consilier Benedek Csaba reamintește, că consilierii au nevoie de 

informații actualizate cu lucrările în execuție, treaba nu merge bine, de 

exemplu nici în jurul bisericii centrale nu se vede nici un progres în privința 

lucrărilor,  pe alte părți țevile așezate nu sunt la nivelul străzilor, există multe 
probleme care necesită rezolvări urgente.  
 

Dl. primar Csergő Tibor-András răspunde, că aceste sunt probleme de 

planificare și execuție, la care dl. consilier reflectă, că de fapt este vorba de 
lipsa profesionalismului.  
 

Dl. consilier Erős Levente solicită și dânsul răspunsuri și rezolvare cât mai 

rapidă a problemelor formate în jurul lucrărilor în curs de execuție. Susține, 

că lucrările nu sunt supravegheate corespunzător, că sunt în întârziere, și își 
exprimă îngrijorarea, că acestea nu vor fi finalizate în timp util. Raporturile 

primite, care prezintă starea lucrărilor sunt incomplete, consilierii, pentru a 

lua o decizie corectă au nevoie de mai multe informații. Susține, că 
amendamentul formulat de către dânsul a fost retras, întrucăt a fost întocmit 

pe baza a unor informații greșită din cauza lipsei de comunicație între Primărie 

și Consiliu, și că este o minciună faptul, că dânsul dorește să împiedice 

executarea lucrărilor. Menționează și dânsul faptul, că pentru o decizie 

responsabilă consilierii au nevoie de mai multe informații, și că în lipsa 

acestora nu se poate vota cu conștiința împăcată pentru modificarea 
bugetului. 



 

Dl. primar Csergő Tibor-András adresează întrebarea către domnul consilier 
Erős Levente, dacă a participat sau nu la începutul anului la planificarea 

bugetului împreună cu departamentul de economie. Totodată anunță, că este 

nevoit să părăsească ședința, fiindcă are întâlnire planificată cu directorul 

executiv, care tocmai a sosit din București, și lasă în grija domnului viceprimar 
Len Emil-Balázs prezentarea următorului punct de pe ordinea de zi.  
 

Dl. consilier Málnási Huba-István reamintește faptul, că dânsul a atras 

atenția consilierilor la începutul anului, la planificarea bugetului, că o 
întâlnire cu o durată de o oră – o oră jumate nu este timp suficient pentru a 

clarifica în mod corect toate necesitățile și detaliile bugetului.  
 

Nu mai are nimeni întrebări sau observații. Se propune la vot proiectul de 

hotărâre, care este votat cu 6 voturi pentru, și 4 abțineri, dl. cons. Erős 

Levente, dl. cons. Kulcsár László, dl. cons. Benedek Csaba, și a doamnei 
consilier Barabás Orsolya.  
Proiectul de hotărâre nu a fost aprobat.  

 
Se trece la punctul 2. de pe ordinea de zi.  
 

2. Proiect de hotărâre privind privind aprobarea contractării unui împrumut 
în valoare de 4.000.000 lei, în conformitate cu prevederile art.1 din 

Ordonanța de urgență a Guvernului nr.24/2023, privind unele măsuri 
fiscal-bugetare destinate acordării unor împrumuturi din Trezoreria 
Statului, aprobată și modificată prin Legea nr.229/2023. 

 

Dl. viceprimar primar Len Emil-Balázs prezintă pe scurt proiectul de 
hotărâre de pe al doilea punct al ordinii de zi, care constă în aprobarea 

contractării unui împrumut în valoare de 4.000.000 lei, în conformitate cu 

prevederile art.1 din Ordonanța de urgență a Guvernului nr.24/2023, privind 
unele măsuri fiscal-bugetare destinate acordării unor împrumuturi din 

Trezoreria Statului, aprobată și modificată prin Legea nr. 229/2023, și predă 

cuvântul doamnei director Fülöp Katalin.  
 
Dna. directoare Fülöp Katalin prezintă detaliat cele cuprinse în proiectul de 

hotărâre.  
 

Dl. consilier Málnási Huba-István menționează, că acest împrumut, după 

cunoștința lui, momentan este cel mai favorabil credit de pe piață.  
 
Dna. directoare Fülöp Katalin confirmă faptul, că împrumutul solicitat de la 

Trezoreria Statului momentan  are cele mai favorabile dobânde de pe piață. 
  
Dl. consilier Erős Levente confirmă că neapărat terbuie votat pentru 
aprobarea acestui împrumut.  

 

Dl. Selyem-Hideg Norbert-Vencel, secretar general UAT atrage atenția 
faptului, că articolul 5. din proiectul de hotărâre nu va fi introdus în hotărârea 

propriu-zisă.  
 

Nu mai are nimeni întrebări sau observații, proiectul de hotărâre este votat cu 

10 voturi în unanimitate.  
 



S-a adoptat Hotărârea cu nr. 140/2023 privind privind aprobarea 

contractării unui împrumut în valoare de 4.000.000 lei, în conformitate cu 

prevederile art.1 din Ordonanța de urgență a Guvernului nr.24/2023, privind 
unele măsuri fiscal-bugetare destinate acordării unor împrumuturi din 

Trezoreria Statului, aprobată și modificată prin Legea nr.229/2023. 
 
 

Dl. consilier Antal Szabolcs închide ședința la ora 13:23 

 
 
 

 
 

PREȘEDINTELE ȘEDINȚEI,  SECRETARUL GENERAL AL UAT, 

Antal Szabolcs    Selyem-Hideg Norbert-Vencel 
       
 

 
 
        Întocmit: Rusu Rowenna 

 
 

 


